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Vážení přátelé, 

tak trochu se nám nedostává dobrovolníků při organizování našich akcí. Blíží se výstava, 

pouvažujte, kdo a kdy by mohl mít službu na výstavě. Také bych chtěl upozornit na to, že se nám 

nedostává rostlin na prodej na výstavě. Teď je tedy ta správná doba, kdy je třeba na toto myslet 

a hrnkovat kaktusy. Myslete na to při jarních kaktusářských pracích.  

předseda KK Plzeň, Petr Česal 

 

1/ Program členských schůzí    
 

měsíc  přednáška  téma   tombola  nedělní návštěva 

leden 2017  Kůrka Mrazuvzdorné  Spolková ZOO 

únor 2017 Kuták KK Plzeň 2016 --- --- 

březen 2017 Fencl Peru Musil Hájek, Třemošná  

duben 2017 Vondráček Echinocereusy  Vinař Kůrka, Plzeň 

květen 2017 Kanca Mexický deník 2016 (film)   

červen 2017     

září 2017     

 

2/ Společenská kronika 
 

Na únorové schůzi 2017 se k nám přihlásili: Miroslav Majerov, Štěnovice 

      Ing. Josef Machalíček, Plzeň 

V květnu 2017 oslavuje pětasedmdesátiny Oldřich Mudra z Kožlan. Ať se daří v dalším období. 

Děkujeme za dosavadní spolupráci v naší činnosti a těšíme se na další.  

 

3/ Nedělní návštěvy 
 

V březnu pojedeme tradičně do Třemošné k Mílovi Hájkovi. Akce se koná v neděli po schůzi, dne 

12. března 2017. Sraz je v 9:45 h u obchoďáku v Bolevci. Nebo v 10:00 h přímo v Třemošné, 

Plaská 4.  

V dubnu potřebuje stěhovat kaktusy Milan Kůrka. Navštívíme ho tedy v neděli 16. dubna 

na Velikonoce. Pro změnu až v 15:00 h, ulice Nad Priorem 17, Plzeň - Bílá Hora.  

 

4/ Výroční členská schůze – Zpráva o činnosti KK Plzeň za rok 2016 
 

Dámy a pánové, vážení přátelé,  

seznámíme se s činností klubu v roce 2016. Tento rok byl již 51. rokem činnosti v historii klubu. 

Úvodem stav členské základny. K 31. 12. 2016 jsme měli 123 členů, což je meziročně o 5 více. 

V uplynulém roce jsme již neměli členy, které jsme museli pro jejich nezájem škrtat. Přihlásilo se 

k nám celkem 7 nových členů.  

Plán činnosti a jeho plnění: 

Členské schůze se konaly v pravidelných termínech vždy druhý čtvrtek v měsíci – mimo 

prázdninových měsíců.   Schůze proběhly v rekonstruovaných prostorách kulturního zařízení Úřadu 

města Plzně 2 – Slovany. Úřad obvodu i provozovatelé, přes veškeré změny, nám vychází vstříc 
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v naší činnosti. Na všechny schůze se podařilo sehnat přednášku. Polovinu přednášek jsme si 

zajistili vlastními silami a na druhou polovinu jsme pozvali externí lektory. Celkem 7x jsme 

zorganizovali tombolu kaktusů. Bylo by dobré, kdyby se do akce zapojilo více členů. Pořadatelů 

tombol je nedostatek.  

Na členských schůzích probíhala distribuce časopisu českých kaktusářů, což zajišťoval Jirka Erhard. 

Stejným způsobem se distribuoval i časopis slovenských kaktusářů.  

Zaznamenali jsme zprávu Předsedy redakční rady, který zdůrazňoval pokles počtu předplatitelů. 

Připomínám, že časopis Kaktusy je vlastně to, co spojuje kaktusáře v obou zemích bývalého 

Československa. Bez něj bychom byli jen neorganizovaná kupa jednotlivých organizací. Prosím 

opětovně ty, kteří časopis neodebírají, aby znovu přehodnotili svůj přístup.   

I v minulém roce probíhalo půjčování knih z naší klubové knihovny. Organizaci knihovny zajišťuje 

Jana Černá.  Půjčování knih vloni nám komplikovalo to, že knihovna byla umístěna v jiné části 

budovy. V průběhu roku jsme mohli skříň přestěhovat zpět na tradiční místo, což situaci zlepšilo. 

Zaznamenali jsme nedostatky ve vracení knih. Koncem roku se inventury chopili Petr Kuták a Jana 

Černá, kteří situaci následně napravili. Bude nutno stanovit přísnější systém v půjčování literatury, 

aby se situace v budoucnosti neopakovala.   

K naší stálé činnosti patří pravidelné nedělní návštěvy sbírek našich členů, respektive návštěva 

skleníků botanické zahrady v Plzni. Akce se těší dlouhodobě oblibě. Budeme pokračovat.  

Ke klubovému zájezdu: V loňském roce jsme uspořádali jeden dvoudenní kaktusářský zájezd 

na Žatecko a Roudnicko. Autobus jsme úspěšně naplnili, akci lze hodnotit jako úspěšnou. 

Organizovali Pepa Homolka a Jirka Vondráček.  

V uplynulém roce jsme uspořádali pro veřejnost pětidenní výstavu kaktusů, která se konala v Plzni, 

na tradičním místě U Zvonu.    

Vystavovalo 26 kaktusářů, což je o 2 méně než o rok dříve. Počet vystavovatelů dlouhodobě kolísá 

kolem počtu 30.  V posledním období se nám stále obtížněji daří naplnit počet služeb, brigádníků 

a vystavovatelů. Je pochopitelné, že akce takového rozsahu si vyžádá mnoho brigádnických hodin. 

Prosíme o aktivní přístup a pomoc.  

S celkovým finančním úspěchem výstavy vás ve své zprávě seznámí přítel pokladník. I loni se 

hodnotila nejlepší expozice na výstavě. Tradiční sošku "Alberta" tentokráte získali: Jana Černá, Jiří 

Musil, Petr Česal ". Alberty" přidělila komise vedená Oldou Mudrou. 

V loňském roce byl uspořádán 17. ročník sympozia o kaktusech a sukulentech „Plzeňské 

kaktusářské kolokvium“. Akce byla doplněna o téma roubování kaktusů. Probíhaly na toto téma 

přednášky i demonstrativní ukázky. Tedy naplňujeme podstatu akce – Kolokvium znamená Diskuzi 

odborníků na dané téma.  

Další akcí klubu byl tradiční, 32. kaktusářský bál.  Nazvaný „Bál Spolkový“. Konal se v kulturním 

domě v Šeříkové ulici. Zaznamenáváme pokles zájmu o tuto akci, máme mnoho neprodaných 

vstupenek.  

V roce 2016 vyšel také kompletní 16. ročník klubového Zpravodaje, celkem 5 čísel formátu A5 

v rozsahu 60. stránek. Náklad 120 kusů. Kompletace a organizace se ujal Luboš Kanca, s distribucí 

pomáhá Petr Kuták a Jana Černá. Nemohu nevzpomenout trvalý nedostatek příspěvků.  

V listopadu vyšel již jedenáctý nabídkový seznam semen kaktusů Klubu kaktusářů Plzeň. 

Organizovali Petr Kuták a Jirka Musil.  

Klubové internetové stránky jsou pravidelně navštěvovány. Pravidelně doplňujeme. V současné 

době dochází k přeorganizování systému. Toto si vyžaduje naše doba, kdy se internetové systémy 

mění neustále a průběžně.  
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V září 2016 byla výborem svolána Mimořádná členská schůze, kterou si vyžádala litera zákona. 

Následně proběhlo zapsání naší organizace do Spolkového rejstříku a také název našeho klubu byl 

doplněn dle zákona o “z.s.“ - tedy zapsaný spolek.  

Uplynulý rok považuji za úspěšný. Děkuji všem členům za podporu klubu a přeji mnoho úspěchů 

v právě započatém roce 2017.  

předseda Klubu kaktusářů Plzeň, Petr Česal 

 

5/ Itinerář zájezdu KK Plzeň 2017 
 

20. května 2017 příjezd odjezd doba 

Plzeň, Anglické nábřeží 4:30 5:00 

 
Tomandl Adolf, Prostějov 9:30 11:00 1:30 

Zatloukalová - Točková, Oprostovice u Lipníka n. B. 11:45 13:00 1:15 

oběd, Lipník nad Bečvou 13:15 14:45 1:30 

Králík Josef, Lipník nad Bečvou 15:00 16:30 1:30 

Maloch Rostislav, Lipník nad Bečvou 16:45 17:45 1:00 

Strnad Miroslav, Lipník nad Bečvou 18:00 19:45 1:45 

noclech, Osek nad Bečvou (Motorest Osečanka) 20:00 

  
21. května 2017 

 

8:00 

 
Hanák, Hulín 8:30 10:00 1:30 

Odehnal Josef, Brno  - Tuřany 11:00 12:30 1:30 

oběd, Brno - Tuřany (Tuřanská Beseda, Faco Club) 12:45 14:15 1:30 

Rézl Pavel, Velké Němčice 15:00 16:45 1:45 

Plzeň, Anglické nábřeží 20:15 

   

Celkový čas pro prohlídky sbírek 11:45 hodin, celkový čas jízdy autobusem 12:30 hodin 

Ubytování v motorestu OSEČANKA je ve 4 – 6 lůžkových pokojích s vlastním sprchovým koutem, 

TV satelitem, lednicí  a WC. V restauraci je zdarma Wi-Fi připojení k internetu. Večeře bude 

společná s výběrem ze dvou  až tří jídel. Bude upřesněno podle nabídky motorestu (guláš, řízek 

vepřový nebo kuřecí) a objednáno předem dopoledne. 

 

6/ Bankovní účet Klubu kaktusářů Plzeň a způsob plateb 
 

V den konání Výroční členské schůze KKP v  měsíci únoru (9. 2. 2017) jsme zřídili bankovní účet 

č. 2701158336/2010 vedený u Fio banky. 

Pokud budou členové spolku (případně jiné subjekty) na uvedený účet zasílat jakékoli platby, tak 

pro jejich identifikaci je nezbytně nutné na platebním příkaze v kolonce „Zpráva pro příjemce“ 

uvádět jméno a příjmení plátce a účel (předmět) platby. 

Příklady: Jan Novák – členství a časopis 2017, Jan Novák – zájezd. 
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7/ Knihovna KK Plzeň - pravidla 
 

Na začátku letošního roku 2017 jsme provedli inventuru naší klubové knihovny. Upozornili jsme 

všechny vypůjčitele, kteří mají nějakou knihu déle než 3 měsíce a podařilo se většinu dlouhodobě 

půjčených knih vrátit. Také jsme po delší době dohledali a zaevidovali nově zakoupené knihy. 

Aktualizovaný seznam titulů v naší knihovně je uveřejněn na webových stránkách KKP v rubrice 

„Naše knihovna“. 

Aby se neopakovalo pracné hledání některých knih, ztrátám literatury, a aby bylo umožněno 

půjčování dalším zájemcům, musíme dodržovat zvolená pravidla: 

- Nová kniha musí být zaevidována knihovníkem před první zápůjčkou. 

- Bez přítomnosti knihovníka nelze knihu půjčit, ani vrátit. 

- Základní výpůjční doba je 1 měsíc. Poté musí být kniha vrácena nebo zápůjčka prodloužena 

v případě, že na knihu není záznam. 

- Jestliže kniha nebude vrácena do 3 měsíců, knihovník osobně, telefonicky nebo e-mailem 

upozorní vypůjčitele, aby knihu vrátil. 

- Evidovat poptávky (zájem o vypůjčení momentálně zapůjčeného titulu). 

- Aktualizovat seznam titulů v knihovně na webu. 

Knihovna KKP je pravidelně doplňována novými tituly. V rozpočtu klubu je na nákup nové 

literatury pro letošní rok vyhrazena částka 10.000,- Kč. Členové výboru sledují vydávání nových 

knih o kaktusech a sukulentech a případně jiných zajímavých přírodopisných námětech a schvalují 

nákup vybrané literatury. Členové výboru přijímají od členů klubu návrhy na zakoupení požadované 

literatury. 

Knihovna slouží všem členům našeho klubu a je dobrým nástrojem k samostudiu. Některé drahé 

tituly by si jednotlivci sami nekoupili, ale mohou si je půjčit v klubové knihovně. 

Knihovna obsahuje i některé historické tituly a svázané časopisy. Ukazuje se však, že nejčastěji jsou 

půjčovány nové knihy bohatě doplněné fotografiemi. Svázané časopisy nebyly za posledních 

několik let půjčeny vůbec. Uvažujeme, že je uložíme do archivu, aby se uvolnilo místo pro nové 

knihy. Děkujeme naší knihovnici Janě Černé, že se nám o knihovnu stará a tráví čas před schůzí 

u skříně s knihovnou. 

 

8/ Tradiční pražské sympozium 2017 

 

Termín: 25. března 2017 od 9:00 do 17:00 (otevřeno od 8:00), www.spks.cz 

Místo: Velký sál Obvodního úřadu Praha 8 Libeň (kapacita 240 osob) - na stejném místě jako loni.  

Zenklova 43/8 – výstup z metra trasy B stanice Palmovka. Zenklova ulice vede přímo od metra. 

Pěšky to je asi 5-7 minut, nebo jedna stanice tramvají. Před budovou a v okolí je možnost parkovat.  

Vstupné: 100,-Kč (placeno na místě). V prodeji budou i přebytky starších časopisů a také kaktusy 

a sukulenty. Přednášky: cca 60-80 minut – pořadí přednášek bude upřesněno při zahájení: 

Rod Matucana a jiné kaktusy severního Peru, Graham Charles (GB) 

Sukulenty Zimbabwe, Rikus van Veldhuisen (NL) 

Mexiko 3x jinak - Yucatán, Baja California, centrální oblasti, Zlatko Janeba 

Flora severní Etiopie a Djibouti, Roman Štarha 

 

 

 



 - 6 - 

Escobaria abdita 
(k fotografiím na titulní a zadní straně tohoto Zpravodaje) 

 
Už jsme si celkem zvykli na to, že Mexiko pravidelně poodkrývá další a další ze svých mnohých 

tajemství, ale nedávný nález Escobaria abdita byl přece jen nálezem značně výjimečným a lze jej 

bezpochyby přiřadit do TOP objevů posledních let. Většinou příliš nereflektuji na nové „super“ 

nálezy a v klidu vyčkávám, až se to tak nějak samo vytříbí. Takže ani v případě abdity jsem 

nepociťoval nějaký extrémní zájem o tuto rostlinku. Musím ale říci, že mě dostala. Způsobem, 

jakým dokáže růst v nehostinné laguně a vzdorovat extrémním podmínkám, si zaslouží naší úctu 

a pozornost.  

Když jsme plánovali poslední cestu do Mexika a padl návrh navštívit lokalitu Escobarie abdita, asi 

největší radost měl Honza, který už před pár lety místo, kde abdita roste, navštívil. Tenkrát to bylo 

krátce po jejím objevu a bez bližších informací bylo prakticky nemožné abditu najít. Rostlinka roste 

na severu Mexika v laguně La Leche (mléko) ve státě Coahuila. Oblast je dnes všeobecně známá 

a jasně vymezená, přesto není snadné rostlinky kvůli geofytickému způsobu života najít. Tentokrát 

jsme měli věrohodný GPS údaj, takže jsme mohli doufat. Přesto jsme si do poslední chvíle nebyli 

jisti, zda naše bezmála 100km zajížďka na nejsevernější bod naší expedice nebude marná. Mnoho 

cestovatelů abditu hledalo neúspěšně a i ti, co ji našli, poukazovali na její velmi skrytý způsob růstu.  

Zvolili jsme cestu terénem západně z Cuatro Cienegas kolem Gabino Vasquez místo obvyklé cesty 

z Ocampo. Měli jsme trochu obavy, zda cesta bude dobře průjezdná až do laguny, ale kromě 

středního úseku, kde cesta vedla víceméně vyschlým říčním korytem a kde bylo třeba jet opatrněji, 

jsme neměli žádný problém. Místy jsme dokonce pelášili rychlostí až 70 km/h, což si člověk může 

dovolit na málokteré prašce. Na lokalitu jsme přesto dorazili pozdě odpoledne, takže na nějaké 

experimenty nebyl čas a šli jsme rovnou na GPS. 

První rostlinky jsme objevili během pár chvil. Normálně bychom byli spíše snadností nálezu 

zklamáni, ale vzhledem k tomu, že nález každé další rostlinky byla záležitost veskrze detektivní 

a vyžadoval poměrně značné úsilí, zejména pro hůře zrakově vybavené členy expedice, měli jsme 

nefalšovanou radost z každé další nalezené rostlinky. A nutno říci, že jich bylo nakonec hodně. 

Vypozorovali jsme, že laguna má dva odstíny, jeden tmavší, kde se nacházejí na krustě hojně 

lišejníky a světlejší, kde neroste skoro nic tedy ani lišejník. Ta světlejší místa bez lišejníku jsou 

nepatrně níže položená místa, kde logicky zůstává voda nejdéle. A když zde nedokáže růst ani 

lišejník, nelze zde čekat ani abditu. Je tedy nasnadě, že abdity jsme nacházeli na místech tmavších 

s pokryvem lišejníků a to na vícero místech, nejen kolem našeho GPS bodu.  

Zajímavý zde byl také nález malé mamilárie z okruhu lasiacantha přímo v laguně. Pravděpodobně 

se ale jednalo pouze o zbloudilého jedince, protože jsme druhou rostlinku nikde kolem nenalezli. 

Přesto rostla uvnitř laguny naprosto shodně jako abdita, víceméně zcela zatažená do země vždy 

v místě, kde se sbíhají praskliny vysušené povrchové krusty. Spoře se tu vyskytují také  

Homalocephala texensis, ale ty rostou spíše na okrajích laguny, kde lze již nalézt také první keříky 

a jsou vidět už z dálky.  

Vzhledem k tomu, že jsme prohledali jen malou část laguny kousek od silnice, je reálný předpoklad, 

že rostlinek je zde dostatek a nejsou přímo v ohrožení své existence. Jediné, co vyvolává trochu 

pochybností, jsou stopy po vozidlech napříč lagunou. Laguna je krásně rovná plocha a svádí 

k bujarým projížďkám. Snad nebude takových bláznů mnoho.   

Lokalitu jsme opouštěli s dobrou náladou. Zkontrolovali jsme ještě první kopec u laguny a vyrazili 

přes blízké pohoří směrem na Ocampo. Živě jsme diskutovali o setkání s abditou, že jsme si ani 

nevšimli, jak nám divně jede auto. Dokonce tak divně, že už nebylo schopné vyjet kopec 

a prokluzovala přední kola. Zastavili jsme. Pohled na naše přední kolo nebyl hezký. Pneumatika 
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byla totálně rozdrcená a disk pokřivený. A před námi dobrých 30km přes hory do nejbližšího města. 

Mohli jsme mluvit o štěstí, že druhá pneumatika zůstala celá. Kupodivu nám to neubralo na dobré 

náladě a pustili jsme se do výměny kola. 

Za chvíli nás dojel chlápek v terénním pick upu a šel se zeptat, zda nepotřebujeme pomoct. Když 

jsme ho ujistili, že máme náhradní kolo a výměnu zvládneme, nabídl nám alespoň odvoz přes kopce 

na korbě svého auta. No takové dobrodružství jsme si samozřejmě nemohli nechat ujít! A na víc to 

bylo i rozumné, neboť jsme nevěděli, jak moc jsme ublížili i té druhé přední pneumatice a zda 

vydrží další zátěž. Seňor nás převezl přes kritický horský úsek a doprovodil nás pro jistotu až na 

dohled před Ocampo, kde jsme mu poděkovali a těsně před setměním se rozloučili s vědomím, že 

jsou tu fajn lidi, kteří jsou navíc ochotni jeden druhému nezištně pomoci.      

 
 

Webové stránky KK Plzeň - novinky 
 
Naše webové stránky a jejich nadstavba v podobě diskuzního fóra se staly již samozřejmou 

a neodmyslitelnou součástí našeho klubu. Jsou nejen prostředkem k prezentaci naší činnosti, ale 

i komunikačním nástrojem, jehož prostřednictvím můžeme oslovit jak naše členy a potenciální 

zájemce o kaktusaření v našem kraji, tak prakticky i veřejnost po celé republice a snad i přispět 

k tomu, aby se kaktusářství u nás nadále rozvíjelo a mělo své následovníky.  

Samozřejmě nic z toho není a nefunguje samo sebou. Je třeba se neustále správě webových stránek 

věnovat a reagovat na změny nejen obsahové, ale hlavně programové. Aniž bychom si to 

uvědomovali, někteří naši členové v tichosti věnovali a věnují hodiny svého času tomu, aby naše 

stránky byly funkční, za což jim patří náš velký dík.  

Když Laabus přišel s nápadem a vytvořil naše první webové stránky, byli jsme v sedmém nebi 

a blahořečili jsme si, jak jsme pokrokoví. Stránky ale měly svá omezení, samozřejmě poplatné své 

době a stupni technického vývoje. Vkládání a aktualizace obsahu webových stránek vyžadovalo 

určité znalosti (nad rámec běžného uživatele) a přes následnou vydatnou podporu Jirky 

Konstantinoviče jsme udržovali obsah aktuální jen s velkým vypětím sil. Hotovou revoluci způsobil 

Standa Příman, když nám v rámci svého samo studia nabídl vytvořit stránky na bázi redakčního 

systému Joomla. Kdyby tenkrát věděl, do čeho se pouští, asi by to nikdy neudělal, ale my jsme mu 

za to nesmírně vděčni, neboť tím nastartoval novou éru rozvoje našich webových stránek. 

Třešničkou na dortu pak bylo spuštění diskuzního fóra, které se za vydatné podpory Filipa Jelínka 

a Henryka Sikory stalo brzy velkým fenoménem a dnes je hlavním centrem internetových diskuzí 

o kaktusech v Čechách a na Moravě.  

Přestože dnes může do obsahu stránek zasahovat více lidí (s běžnými uživatelskými znalostmi) 

a tím udržovat obsah aktuální, je stále potřeba věnovat úsilí tomu, aby stránky zůstaly funkční 

a abychom nepřišli o drahocenný rozsáhlý materiál nashromážděný za celou dobu existence webu 

a diskuzního fóra. Jsme rádi, že se této nevděčné a málo viditelné činnosti nyní ujal Henryk Sikora. 

Nejprve převzal administraci diskuzního fóra a na konci roku 2016 také správu redakčního systému 

webových stránek (Joomla). Provedl nezbytnou aktualizaci software, nastavil systém zabezpečení 

a zálohování stránek. Díky němu jsme mohli přistoupit také k některým novým věcem, které, 

doufáme, budou mít pozitivní přínos. 

V prvé řadě propojil naše stránky s fenoménem dnešní mladší generace, a sice s Facebookem, 

od čehož si slibujeme posílení kontaktu s veřejností a možnost propagování našich veřejných 

klubových akcí. 

Dále je nastaven odstupňovaný přístup k informacím na webu, kdy k některým informacím má 

přístup pouze registrovaný uživatel fóra a k dalším pouze registrovaný člen našeho klubu nebo člen 
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výboru či revizní komise. Umožní nám to tak lépe pracovat s informacemi a zamezit jejich zneužití. 

V praxi to znamená, že např. dnes již nenajdete volně ke stažení oskenované Zpravodaje, které často 

obsahovaly i některé osobní informace, určené pouze členům našeho klubu. Zpravodaje samozřejmě 

nezmizely, ale zobrazí se vám až po vašem přihlášení. Diferencovaného přístupu chceme 

do budoucna využívat mnohem obšírněji, proto doporučujeme našim členům, kteří nejsou doposud 

zaregistrovaní a chtějí mít plnohodnotný přístup ke klubovým stránkám, aby se na našich stránkách 

zaregistrovali. Učiníte tak snadno kliknutím na „Vytvořit účet“ na diskuzním fóru případně vlevo na 

hlavní stránce webu. Administrátor vám následně přidělí i přístupová práva na skrytý obsah stránek.   

Mimo to je připraven nástroj na zaslání interních informací přímo z webu prostřednictvím          

e-mailu. Umožní nám to být v užším kontaktu s vámi a operativně reagovat na aktuální dění i mimo 

členské schůze bez rizika, že se někdo dostane k našim mailům a začnou nám chodit nevyžádané 

maily. 

Pevně doufáme, že uvedené změny budou přínosem. A pokud si při brouzdání po našich stránkách 

vzpomenete na práci těch, kteří se starají o jejich chod, budou určitě rádi. Je to to jediné, jak jim 

můžeme za jejich činnost poděkovat. 

Jirka Musil 

 

Naše stránky, zejména pak fórum, byly původně koncipovány pro klubové účely. Jenže díky 

aktivnímu zapojení některých členů klubu, zejména v podobě článků, příspěvku a fotografií, začaly 

stránky přitahovat i zájemce mimo náš klub, a to nejen z Plzně nebo kraje. V dnešní době je naše 

fórum dobře známe široké kaktusářké veřejnosti v celé ČR. 

Informace se ale na internetu šíří velkou rychlostí a oslovují další zájemce. Není proto překvapením, 

že už o nás vědí i v zahraničí. V současné době máme zaregistrovaných necelých 600 uživatelů 

(samozřejmě ne všichni jsou aktivní). Kromě těch českých přibývají nejvíc Slováci, Poláci, 

Ukrajinci (prostě ti kdo trochu rozumí češtině), ale byly už například i zájemci z Číny, ti se obvykle 

pokouší domluvit anglicky… Naposledy mi např. udělal radost Tomasz Blaczkowsky z Polska 

(známý lobivkář), který začal přidávat velmi cenné a zajímavé příspěvky. Jsou sice v polštině, ale to 

nevadí, kdo nerozumí, ten si je přeloží během chvilky dvěma kliky na pravém tlačítku myši. 

Ptáte se, co přitahuje lidi z ciziny na naše fórum? Jsou to především obrázky, které vám předhodí 

vyhledávač. Nutno ještě podotknout, že naše stránky si prohlíží velké množství neaktivní členů, 

kteří se prostě registrovat nechtějí. Mezi nejdiskutovanější témata na fóru patří "Gymnocalycium", 

"Lobivia" a "Výsevy". 

Možná by vás zajímalo, které části našich stránek jsou nejnavštěvovanější. Tak v první řadě jsou to 

"Naše sbírky". Možná někteří z vás i zaregistrovali zvýšený zájem o návštěvu. Dále jsou to články, 

které jsou součásti našeho zpravodaje. Pro zajímavost, TOP článek je od Filipa Jelínka "Trnitá cesta 

na Isla Angel de la Guarda", který už měl neuvěřitelných 23 tisíc zobrazení! V našem zpravodaji 

vyšla zkrácená verze tohoto článku, ale Filip si dal tu práci a na stránky vložil hromadu krásných 

obrázku, což je velké lákadlo pro internetové vyhledávače. Je pak jedno, že někdo nerozumí češtině. 

Rád si prohlídne obrázky a co je "Isla Angel de la Guarda" překládat nemusí. Z dalších  TOP článků 

bych zmínil např. "Z Castaňos do Cuatro Cienegas" od Vladimíra Dudy (15 tis.) nebo "Setkání 

s Echinocactus grusonii Hildm." od Petra Česala (11 tis.). Tím to ovšem nekončí. Nyní 

na Facebooku je osloveno až několik set dalších lidí, o čemž svědčí i poděkování a jejich další 

sdílení. 

Je vidět, že o  vaše články je velký zájem, proto neváhejte a piště. Někteří naši členové se mylně 

domnívají, že článek musí být ryze odborný. Kupodivu oblíbené jsou mnohdy ty nejvšednější typu 

"Tátovy kozy" od Petra Kutáka, nebo třeba "Vzpomínky Václava Pittra" které měly dohromady cca 

50 tis. zobrazení. A to už je co říct! 

Henryk Sikora 

http://www.kkplzen.eu/administrator/index.php?option=com_content&task=article.edit&id=412
http://www.kkplzen.eu/administrator/index.php?option=com_content&task=article.edit&id=412
http://www.kkplzen.eu/administrator/index.php?option=com_content&task=article.edit&id=412
http://www.kkplzen.eu/administrator/index.php?option=com_content&task=article.edit&id=485
http://www.kkplzen.eu/administrator/index.php?option=com_content&task=article.edit&id=485
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Roubování „na prdelku“ 

 

Často se stává, když konečně získáte odnož vysněného kaktusu, nezdržujete se čekáním, kdy odnož 

zakoření (často to není ani možné) a tak trofej rychle naroubujete. Časem tak získáte kmenovou 

rostlinu, která vás možná za pár let odmění odnožemi, které pak poskytnete zájemcům. 

Výsledek můžete docílit rychlejší metodou (jak my doubravečtí kaktusáři říkáme) roubováním 

„na prdelku“. Připravte si dvě podnožové rostliny, na kterých provedete horizontální řezy. Získanou 

odnož přeřízněte v polovině a získané poloviny přiložte na podnože. 

Za krátkou dobu tak získáte rostlinu kmenovou a mateční, kde přirostla odnož vlastně „hlavou 

dolů“. Do roka vyroste několik odnoží, které můžete odřezat a použít k dalšímu pěstování nebo 

výměně. 

Ota Blecha 

Krásné Šílenství 
 

Málokdo z našich blízkých a kolegů je schopen nám plně porozumět :-). Noví členové, po první 

kaktusářské schůzi, mají hlavu plnou otazníků: „Všichni obdivují nějaký kaktus, ještě mu říkají 

latinsky, to se nikdy nenaučím a jim rozumět nebudu. Patřím sem ???“ 

Až po čase pochopí, že je tu moc zajímavých lidí s láskou k přírodě a má se pořád co učit. Kaktusáři 

i jejich rostliny mají svůj život – jeden, nic tu není na věky. 

Mnoho z nás má spoustu rostlin ze semínek z nalezišť, zajímavé velké kytky i japonské 

divnokaktusy. Myslím, že v každé sbírce se najde pár rostlin, které mají ještě jednu milou povinnost. 

Připomenout nám kamarády, kteří kaktusaří již padesát let nebo tu již nejsou. Při procházení 

skleníku, kromě klábosení o kaktusech, nalezištích a příhodách z cest je úžasné říci: „Jo to mám 

po panu Šustrovi“ nebo „to je stejňák Vaška Pitra, cereus forbesii od Jirky Krechovského“,          

atd.- hned jsou tam s námi. Proto si těchto rostlin moooc vážím. Možná, že mi né všichni teď 

porozuměli, ale chtěl jsem to již dávno napsat. Byl to krásný pravěk. 

Luboš Loose 
 

 

Stapeliads  od Johna  Pilbeana  a Alice Vanden 

 

Vážení kaktusáři, jak už bylo avizováno ve Zpravodaji, přibyla do naší knihovny nová, velice pěkná 

publikace  Stapeliads  od Johna  Pilbeana  a Alice Vanden Bon.  Kniha je formátu A3, v textilní 

vazbě s barevným přebalem. Po stručném úvodu je přehledný výčet rodů s krátkou charakteristikou 

a místem výskytu, dále druhý seznam s počtem druhů.  Kniha obsahuje 216 stran a 715 barevných 

fotoreprodukcí.   

Vřele ji doporučuji všem sukulentářům, ale také skalním kaktusářům. Překvapí vás pestrost těchto 

rostlin.  Nekvetoucí nic moc, spíš šmudly, zelené klacíky ničím nevynikají. Ale když se rozhodnou 

vykvést!  Užasnete nad velikostí jejich květů -  nejmenší jsou o málo větší než špendlíková hlavička, 

největší snad drží rekord mezi sukulenty. Také barvy jsou úchvatné – bílé, žluté, do červena, 

do hněda, až k temně fialové, kropenaté, chlupaté, kovově lesklé.  A to nemluvím o tom, jakou 

radost uděláte pěstováním stapélek mouchám z širokého okolí. Tito odpudiví tvorečkové se 

zdrogovaní motají v květu, válejí se po zádíčkách a narážejí do tyčinek. A věřte nevěřte, stejně 

fascinovaní budete i vy, pokud se rozhodnete tyto kytičky pěstovat. Tato kniha je prvním krokem.  

Alena Berková 
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Setkání přátel mrazuvzdorných kaktusů 2017 
 

Dne 24. až 26. Února 2017 se ve sportovním areálu v Horních Počaplech uskutečnilo „Setkání přátel 

mrazuvzdorných kaktusů“. Že by velký únor jinak? Právě jsem se vrátil z Horních Počapel. Akci 

pro nás, nadšence o namrzlé kaktusy, uspořádala společnost Mrazuvzdorné kaktusy z.s. zastoupená 

Honzíky Hadravou a Müllerem.  

Přijel jsem v pátek v 17 hodin, a když vejdu do restaurace, už probíhala debata sobotních 

přednášejících. Já v Americe nebyl a jen jsem poslouchal a užíval si té atmosféry. Debatujícími byli 

pan Vereš - legenda mrazuvzdorných, velký cestovatel př. Vaško, př. Janeba, př. Šimon. Už v pátek 

se probírala naleziště, která cestovatelé navštívili. 

Ubytování a večeře. Výborný prasátkový steak s opečenými bramborami. Pila se Plzeň. Spát se šlo 

až po druhé hodině ráno. Přespalo 18 kaktusářů. 

V sobotu u snídaně mě překvapilo množství kaktusářů. Akce se zúčastnilo přes 80 přátel (také 

7 kaktusářů plzeňského klubu). Ranní burza, prodávala se semena i větší rostliny.  Nakoupím 

semena a prodám nízké bedny. Po snídani, co si kdo nabral, začaly přednášky. V „pinčesárně“ 

připravené lavice, plátno s projektorem.  

Začal př. Petr Šimon - Kaktusy z Utahu. Fotky z přírody, přírodních parků, návštěv lokalit, kaktusy. 

Vše v pohodovém tempu. Druhá přednáška př. Zlatko Janeba - Kaktusy z Nevady. Mezi 

přednáškami byla půlhodinová přestávka na občerstvení a probrání toho, co jsme viděli. 

Oběd formou švédského stolu. Kdo měl na co chuť, si pochutnal. Pro některé káva. 

 

 

Pohled do pingpongové herny, kde probíhaly přednášky, vzadu organizátoři (foto Petr Hoffmann) 
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Po obědě začal maraton tří přednášek, jak jinak, z cest v Americe. Z Botanické zahrady př. Eduard 

Chvosta - Kaktusy severozápadu USA, př. Zdeněk Vaško - Kaktusy ze severu a Colorada a ze Sliače 

př. Gabo Vereš - Escobarie a ostatní mrazuvzdorné. Přestávky na občerstvení. 

Večeře – skoro všichni si objednali karbanátek s bramborem. 

Po večeři, s malým zádrhelem, začala přednáška př. Alexe Quiasra s pomocí spolucestovatele - 

Nové Mexiko.  

Za celý rok jsem v Čechách neviděl více Skleráků a Pediáků na fotkách z nalezišť, jako tuto sobotu. 

Večerní debaty s přítomnými a nocujícími kaktusáři. Já vydržel do půlnoci.  

Ráno v neděli už nás zůstalo méně. Káva a napapat. Začalo se o chvíli dříve. Př. Honza Hadrava - 

Pěstování kaktusů na stolech. Tím, že už nás nebylo tolik, tak se rozvinula i debata o topných 

kabelech a polystyrenu, teplotě zimování, konstrukci stolů. 

Poslední fotky promítnul nějaký divný kaktusář. Já, Jiří Vondráček, kratší verze -Výstavba 

kaktusové skalky. Moje premiéra. Nebudu hodnotit, to musí jiní. Postupná výstavba a zakrytí skalek 

na zimu. 

Po sbalení přesun do sbírky hostitele Honzy Müllera. Prohlídka nekryté skalky a volné kultury 

v nevytápěném skleníku. 

Všichni po rozloučení odjíždějí a my skalní se vracíme na oběd. Asi nám v areálu v Restauraci 

u Kuřátka moc chutnalo.  

Přátelé, rád bych poděkoval pořadatelům. V tuto mrtvou sezonu, kdy se nic nepořádá, mají odvahu 

pozvat přednášející na tuto kaktusářskou akci. Děkuji a děkuji moc. Snad se potkáme i příští rok.   

Jirka Vondráček 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

________________________________________________________________________________ 

Tento zpravodaj vydává pro své členy výbor Klubu kaktusářů Plzeň, náklad: 120 výtisků. Veškeré 

náměty, podněty, připomínky můžete sdělit každému členu výboru, nebo na adrese: Petr Česal: 

Vřesínská 38, 326 00 Plzeň, e-mail: cesal@seznam.cz, mobil: 728 217 472,články a fotografie 

zasílejte na e-mail: Laabus@seznam.cz 

Zpravodaj č. 3/2017 vyjde 11. května 2017         Bezplatné 



 

 

 


